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Andorra

El temps mitjà d’espera d’una 
patologia que no és de gravetat, 
com poden ser les infeccions res-
piratòries pròpies de l’hivern o 
els casos de traumatologia, dura 
entre una i dues hores, segons 
va assegurar ahir el cap d’urgèn-
cies de l’hospital Nostra Senyo-

ra de Meritxell, encara en fun-
cions, Marcos Gutiérrez. Això 
suposa una reducció important, 
ja que abans de la incorporació 
de gairebé tota la plantilla del 
servei la durada era d’entre tres 
i quatre hores. Aquesta millora 
de l’assistència és perquè de dia 
són entre cinc i sis facultatius, 
un sanitari més. De nit encara 

es manté, com abans, el nombre 
de tres facultatius. 

Gutiérrez, però, ha avançat 
que tal com és normal al servei 
d’urgències, ja s’ha donat algu-
na baixa o reducció de jornada, 
i la plantilla no està encara co-
berta del tot i s’espera la incor-
poració d’algun metge més.  El 
cap d’urgències assegura que 

dilluns passat hi va haver un 
pic d’ingressos que diu que “és 
propi de l’hivern, quan el ritme 
d’entrades va ser més ràpid que 
el d’altes de l’hospital”. Tot això, 
Gutiérrez nega cap col·lapse al 
servei. “Es va donar un retard 
en el moment de l’ingrés per-
què el volum d’entrada era ma-
jor que el de sortida”, remarca.  
Segons Gutiérrez el pic, “com 
d’altres hiverns, ve donat pels 
ingressos d’infeccions respira-
tòries i per accidents d’esquí, res 
anòmal que a d’altres hiverns”, 
va comentar. La grip, però, en-
cara no ha arribat a epidèmia, i 

per tant encara no té cap inci-
dència important en els ingres-
sos hospitalaris. Les malalties 
respiratòries solen ser, segons 
Gutiérrez, de persones grans 
que tenen altres patologies i que 
requereixen més assistència i in-
grés hospitalari. 

El responsable d’urgències 
assegura que la millora assisten-
cial ja és notòria al servei, tot i 
que reconeix que encara s’ha de 
treballar i continuar millorant, 
així com planificar la jornada 
anual de tots els facultatius i 
aconseguir de nou tenir algun 
metge més al servei. 

El servei d’urgències redueix el 
temps d’espera en més d’una hora
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“Estem en la mateixa situació 
que hi havia abans de la reunió 
de dijous passat.” Així de con-
tundent es va mostrar ahir el 
president de Progressistes-SDP, 
Jaume Bartumeu, en relació a 
una hipotètica suma de la for-
mació a l’acord entre Liberals 
d’Andorra i Partit Socialdemò-
crata de cara a les eleccions ge-
nerals de l’abril. 

Bartumeu, molt crític amb 
determinades especulacions, va 
remarcar que Progressistes-SDP 
continua treballant “al nostre 
ritme” en l’elaboració de la llista 
nacional i les candidatures terri-
torials, així com en el programa 
electoral, i va deixar molt clar 
que “no negociem res, ni hem 
demanat parlar amb ningú”, de 
manera que “no hi ha cap nego-
ciació ni amb L’A ni amb ningú”.

Amb tot, el dirigent de Pro-
gressites-SDP va deixar la porta 
oberta a “analitzar” la proposta 
que se’ls pugui plantejar des de 
la formació liberal, una propos-
ta, però, que va assegurar que 
“no esperem” i que “cinc dies 
després de la reunió no tenim”. 
En aquest sentit, Bartumeu, 
que va recordar que en la troba-
da de la setmana passada se’ls 
va proposar “anar tots contra 
DA” i que ja es va respondre 
a L’A que “no es vol entrar en 

cap coalició de partits per anar 
contra ningú”, va precisar que 
els interlocutors liberals van 
assegurar “entendre” el posicio-
nament de la formació progres-
sista i que els van dir que “els 
farien arribar una proposta”.

Bartumeu, que va insistir que 
fins que aquesta proposta no ar-
ribi s’està en la mateixa situació 
que hi havia abans de la trobada, 
va explicar que l’executiva de 
Progressistes-SDP va rebre amb 
“sorpresa” la trucada de L’A per 
celebrar una reunió, i va remar-
car que “no deixa de ser parado-
xal” que un cop feta una coalició, 
“que es vol guanyadora”, s’in-

tenti ampliar quan gairebé ja és 
l’hora de presentar-la, un fet que 
“potser és un signe de feblesa”. 
En aquest sentit, Bartumeu, que 
va recordar que la proposta feta 
per la seva formació de fer “llis-
tes transversals sense etique-
tes partidistes i amb un mínim 
comú” ja “va ser rebutjada”,  va 
destacar que potser la proposta 
que es vol plantejar ara des de 
files liberals “arriba una mica 
tard”, ja que la formació conti-
nua treballant per presentar una 
proposta progressista als elec-
tors als comicis.

D’altra banda, i en el cas 
concret de Sant Julià de Lòria, 

el conseller lauredià i candidat 
de Progressistes-SDP a cap de 
Govern, Josep Roig, va expli-
car que per demà hi ha prevista 
una nova trobada dels mem-
bres    de Laurèdia en Comú 
per tal    de seguir avaluant les 
opcions de tirar endavant una 
llista territorial, una opció que, 
tal com  ja havia apuntat, hau-
ria de passar per agrupar-se al 
voltant de tres qüestions com 
són els problemes circulato-
ris i de trànsit, la necessitat 
de resoldre el problema de les 
urbanitzacions i una veritable 
reforma de les competències i 
transferències.

SDP manté el treball en solitari 
però “escoltarà” la proposta de L’A
Bartumeu diu que voler ampliar una coalició que “es vol guanyadora” a darrera hora “potser és un signe de feblesa”
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El president de Progressistes-SDP, Jaume Bartumeu, i el candidat a cap de Govern, Josep Roig, en una compareixença anterior.

jonathan gil

Uns comptes 
allunyats del 
que el país 
necessita

el conseller general de 
SdP, víctor naudi, i el 
candidat de la formació 
a cap de govern, josep 
roig, van assegurar ahir 
que el pressupost 2019 
presentat per l’executiu 
“està molt lluny” del que 
el país necessita i que 
no servirà ni per rellançar 
l’economia ni millorar les 
condicions de vida dels 
ciutadans. en aquest 
sentit, naudi i roig van 
lamentar la caiguda del 
13% de les inversions, 
i més tenint en compte 
que “tampoc s’acaba 
executant”, i que no es 
doni solucions a problemes 
com l’accés a l’habitatge, 
les pensions, la mobilitat 
ni als problemes de la 
petita i mitjana empresa i 
del comerç. a més, roig va 
lamentar que els ingressos 
“no són reals” i que les 
despeses “no es frenen”.


